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R O M Â N I A 

J U D E Ţ U L  S U C E A V A 

C O M U N A   F R Ă T Ă U Ţ I I   N O I 

C O NS I L I U L   L O C A L  
 

 

P R O C E S – V E R B A L 
 

încheiat azi, 31.01.2023, 

în şedinţa ordinară a Consiliului local al comunei Frătăuţii Noi 

 

 Prin Dispozitia primarului comunei, Olari George nr. 20 din 25.01.2023, a fost convocat 

Consiliul Local al Comunei Fratautii Noi in sedinta ordinara pentru data de 31.01.2023, ora 12:00, 

la sediul Primariei Fratautii Noi.  

 Se  face prezenta consilierilor si se constată  că fiind prezenti 14 din 15 consilieri  in functie, 

domnul consilier Streanga Gheorghe a anunțat ca intarzie, sedinta este legal constituita si poate sa-

si desfasoare lucrarile. 

  

 Domnul primar  anunta ca este o cerere din partea unui cetatean de a participa la lucrarile 

sedintei, numindu-l. 

 La sedinta mai participă domnul contabil Mircea Guta,  domnul consilier Moisuc Iulian-

Cristin si consilierul primarului- domnul Lavric Ion-Cristinel, iar din partea societatii civile 

participa domnul J.G. De asemenea este invitat directorul scolii Iraclie Porumbescu, domnul Olari 

Vasile. 

  

 Domnul consilier Luchian Vasile, presedintele de sedinta ales conform HCL nr. 

1/28.01.2021, modificată și completată prin HCL nr. 1/28.01.2022,  citeste proiectul ordinii de zi: 

 

 

 

1.  Prezentarea spre aprobare a Procesului-verbal al ședintei extraordinare de 

îndată a Consiliului local al comunei Frătăuții Noi din data de 21.12.2022; 

Iniţiator- Secretarul general al  comunei – Moisuc Oltea-Rodica; 

   2. Proiect de hotărâre privind  aprobarea bugetului local pe anul 2023; 

Iniţiator-Primar- Olari George;  

   3. Proiect de hotărâre privind aprobarea numarului asistentilor personali ai 

persoanelor cu handicap pentru anul 2023; Iniţiator-Primar- Olari George;  

   4. Proiect de hotărâre privind aprobarea planului anual de acţiuni sau de 

lucrări de interes local pe baza căruia beneficiarii de ajutor social vor efectua 

orele de muncă prevăzute de Legea 416/2001; Iniţiator-Primar- Olari 

George;  

   5. Proiect de hotărâre privind vânzarea prin licitaţie publică cu ofertă în 

plic închis a unor imobile - terenuri proprietatea privată a comunei Frătăuții 

Noi, județul Suceava; Iniţiator-Primar- Olari George;  

   6. Proiect de hotărâre privind demararea procedurii  înscrierii în cartea 

funciară și întocmirea unor rapoarte de evaluare în vederea vânzării unor 

parcele de teren aflată in proprietatea privată a comunei Frătăuții Noi, judetul 

Suceava; Iniţiator-Primar- Olari George;  
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   7. Proiect de hotărâre pentru validarea Dispoziţiei Primarului nr. 14 

/06.01.2023 privind acoperirea definitivă a deficitului secțiunii de dezvoltare 

din excedentul bugetului local pe anul 2022; Iniţiator-Primar- Olari George;  

   8. Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării drepturilor băneşti 

aferente personalului didactic din cadrul Școlii Nr.1 „Iraclie Porumbescu” 

Frătăuții Noi, care solicită cheltuieli de deplasare pentru luna Decembrie 

2022; Iniţiator-Primar- Olari George;  

  9. Probleme curente 

 

   

apoi intreaba daca mai sunt modificari la ordinea de zi. 

Nemaifiind alte modificari se supune la vot ordinea de zi a sedintei. 

 

 Din totalul de 14 consilieri prezenţi, au votat pentru -14, împotrivă  - 0 , s-au abţinut  - 0, 

astfel incat a fost aprobata ordinea  de zi în forma prezentată.  

/ 

Doamna Moisuc Oltea-Rodica, secretarul general a comunei, informeaza consiliul despre 

cvorumul necesar adoptarii proiectelor inscrise pe ordinea de zi, . 

 De asemenea mai solicită consilierilor locali sa comunice daca se afla intr-un posibil conflict 

de interese fata de proiectele de pe ordinea de zi. 

  

 Restul consilierilor nu comunica posibilitatea unui  conflict de interese.  

 Presedintele de sedinta propune sa se inceapa dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi. 

  

Se trece  la  primul   punct al ordinii de zi : 

 

 

Prezentarea spre aprobare a Procesului-verbal al ședintei extraordinare de îndată a Consiliului 

local al comunei Frătăuții Noi din data de 21.12.2022; Iniţiator- Secretarul general al  comunei – 

Moisuc Oltea-Rodica; 

 

Presedintele sedintei intreaba daca toti consilierii au luat la cunostinta de procesul verbal al 

sedintei si daca au obiectii.   

Nefiind obiecții preşedintele sedintei propune votarea procesului-verbal in forma modificata. 

 Din totalul de 14 consilieri prezenţi, au votat pentru -14, împotrivă  - 0 , s-au abţinut  - 0. 

         Având in vedere rezultatul votului, procesul-verbal din şedinţa anterioară, a fost aprobat. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe a intrat in sala de sedinte. 

 

Se trece la al doilea  punct al ordinii de zi : 

 

 

Proiect de hotărâre  privind  aprobarea bugetului local pe anul 2023; Iniţiator-Primar-

Olari George;  

 

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului precizand unde se regasesc 

cofinantarile proiectelor ce trebuiesc asigurate din buget si suma totala a lor apoi invita pe domnul 

contabil sa prezinte bugetul. 

 Domnul contabil Mircea Guta prezinta principalele incasari prognozate precizand ca sunt 

mai mici decat decat cele de anul trecut, apoi prezinta cele 20 de investitii care sunt in derulare, cu 

cofinantarile aferente. Mai anunta ca au fost prinse sume pentru Planul Urbanistic General, dupa 
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care arata ca, in urma unei adrese a scolii din localitate a prins bani pentru modernizarea 

mobilierului scolar la scoala din Costisa, care este in curs de mo/dernizare. 

 In continuare prezinta sumele aferente sectiunii de functionare, aratand ca bugetul a fost 

facut cu mai putine sume decat anul trecut deoarece au fost repartizate mai putine fonduri din 

sumele din TVA. 

 Domnul Olari Vasile, directorul al scolii Iraclie Porumbescu, solicita cuvantul si prezinta 

motivele solicitarii achizitionarii de mobilier scolar nou la scoala Costisa, precum si 

fundamentarea costurilor care apar. Mai arata ca vor apare si alte cheltuieli - sunt bani pentru 

modernizarea scolii dar nu s-au prevazut fonduri pentru curtea scolii. Mai trebuie facute garduri de 

incinta la mai multe scoli. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe atrage atentia asupra faptului ca pot fi muscati copiii unde 

lipsec garduri de incinta. 

 Domnul director raspunde ca au fost proiecte pentru garduri ce nu au fost aprobate. 

 Domnul consilier Luchian Vasile il asigura pe domnul director ca se va rezolva cu gardurile 

de la Țahanău si Căpreni. 

 Domnul primar raspunde ca se vor face masuratori. 

 Domnul director solicita ca la toate lucrarile ce se vor face la scoli sa fie 2 sau 3 consilieri in 

comisii. 

 Domnul consilier Luchian Vasile arata ca lucrarile la scoala Costisa stagneaza si-l roaga pe 

domnul director sa se implice si sa faciliteze colaborarea dintre constructor si factorii decidenti. 

 Discutiile continua pe marginea modalitatii de achizitionare a mobilierului scolar si a 

modului in care se poate apela la firme locale. 

 Domnul consilier Luchian Vasile il intreaba pe domnul primar daca are certitudinea ca se va 

debloca impasul de la scoala Costisa. 

 Domnul primar raspunde ca discutat cu proiectantul si constructorul si se va rezolva 

problema.  

 Domnul consilier Fador Vasile intreaba din ce cauza au aparut intarzieri in executia 

lucrarilor. 

 Domnul primar raspunde ca aceste intarzieri au aparut din cauza temperaturilor scazute  la 

care s-a adaugat lipsa geamurilor. 

 Domnul consilier Luchian Vasile solicita sa se faca ceva si cu caminul cultural. 

 Domnul primar raspunde ca s-a reziliat contractul cu firma constructoare a caminului si se va 

relua procedura de licitatie, dupa ce se vor actualiza lucrarile rest de executat, licitatie facuta de 

CNI. 

 Domnul director completeaza aratand ca firma care modernizeaza scoala Costisa are 

referinte bune peste tot pe unde a lucrat. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe precizeaza ca sunt proiecte prin PNRR pentru dotare 

mobilier scolar. 

 Domnul director raspunde ca se urmaresc aceste proiecte dar daca se vor depune in vara, 

mobilierul va veni in 2-3 ani. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe arata ca se poate accesa mobilier pentru celelalte scoli 

astfel. 

 Domnul director raspunde ca s-au facut demersuri in acest sens pentru centralizare pe judet. 

 Domnul consilier Burciu Valentin intreaba daca reabilitarea scolii Costisa se va finaliza in 

toamna, pentru ca sunt multi parinti care asteapta asta. 

 Domnul director raspunde ca acesta este termenul si spera a fie respectat. 

 Domnul director paraseste sala de  sedință iar discutiile se reintorc la dezbaterea bugetului, 

dupa ce presedintele de sedinta, domnul consilier Luchian Vasile face o sinteza a discutiilor purtate 

pana atunci si roaga sa se continue cu sectiunea dezvoltare. 
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 Domnul consilier Lupoaie Ioan intreaba cat rezista bugetul local prin vanzari terenuri, un an, 

doi ani, 10 ani, pentru ca i se pare  ca este construit in jurul vanzarilor de teren. 

 Discutiile aluneca spre cofinantarile nominalizate in buget. 

 Domnul contabil arata ca fiecare proiect accesat are si o conponenta de finantare din buget 

local, dar suma este mult mai mica decat banii atrasi din fonduri externe, apoi explica din ce 

fonduri se constituie excedentul. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe intreaba daca nu se acceseaza proiecte pentru a nu se plati 

firme de consultanta. Mai arata ca domnul consilier Lupoaie a spus ca nu sunt proiecte pentru care 

sa se plateasca aceste sume. 

 Domnul primar raspunde enumerand proiectele noi pentru care sunt prinse cofinantarile, 

aratand ca acest consultant este platit la succes. 

 Domnul consilier Streanga Gherghe solicita domnului contabil sa prezinte consilierilor 

sumele din buget venite din incasari proprii si sumele primite din bugetul central din TVA si 

impozite pe venit, pentru ca se face confuzia ca toti banii sunt din buget local, dar din incasari 

proprii se acopera maxim 20% din buget. 

 Domnul contabil prezinta suma reprezentata de incasarile locale la buget, confirmand 

afirmatia antevorbitorului. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra intreaba daca veniturile din vanzari teren sunt 

venituri pe termen lung sau scurt. 

 Domnul primar intreaba ce se va spune cetatenilor care vor sa-si cumpere livezile. 

 Doamna consilier raspunde ca se vine de fiecare data cu aceleasi afirmatii dar știe că s-au 

vândut multe terenuri care nu erau în spatele caselor cetățenilor si se stie ca s-au dat terenuri și cui 

a trebuit. Mai arata ca domnul primar spune ca se vand terenuri pe care sunt gradini ale oamenilor, 

cu a caror vanzare este total de acord, dar se vând multe alte terenuri si arata ca domnii consilieri 

doresc sa se arate sursa de bani de unde se tot investesc si daca este fezabila pe termen lung această 

situație. 

 Domnul consilier Luchian Vasile raspunde ca trebuie atrasi bani din fonduri europene dar 

trebuie sa ai bani si tu. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra arata ca intelege asta dar mai arata ca la primarie 

este ramura de fonduri europene.  Nu este angajat cineva acolo? 

 Doamna secretar raspunde ca este un compartiment pentru fonduri europene dar se pot 

angaja doar persoane pe perioada proiectului . 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra arata ca aceste persoane ar trebui sa caute proiecte 

europene. 

 Doamna secretar raspunde ca nu este nimeni angajat pe aceste posturi si nu au fost ocupate 

niciodata. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra intreaba daca nu se poate angaja cineva? 

 Domnul viceprimar raspunde ca aceste persoane ar trebui sa fie platite din fonduri europene. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra arata ca ar trebui sa fie angajate persoane care sa 

caute proiecte europene. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe intreaba daca pentru suma de aproximativ 110 mii euro 

prinsa pentru amenajarea terenului  de sport a fost pus pe SEAP ceva. 

 Domnul primar raspunde ca pentru acea suma este un deviz votat de consiliul local.. 

 Domnul contabil raspunde ca suma a fost bugetata in urma aprobarii proiectului de catre 

consiliul local. 

 Domnul viceprimar arata ca este o suma maxima si cand se pune pe SEAP atunci se vede 

care este suma reala si se face si economie. Mai reaminteste ca a fost  votat un amendament prin 

care toate proiectele sa fie puse pe SEAP. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe intreaba daca a fost depus pe SEAP. 

 Domnul primar raspunde ca inca nu.  

 Domnul viceprimar arata ca suma este dar pe SEAP se poate lua o oferta la jumatate. 
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 Domnul consilier Olinici Virgil solicita cuvantul si  solicita informatii despre suma pentru 

investitia de la monumentul eroilor, aratand ca proiectul a fost intr-un fel si s-a facut altfel. 

 Domnul pimar raspunde ca la monument si la parcare dispensar nu s-a facut receptia pentru 

ca mai este de lucru. 

 Domnul consilier Olinici constata ca desi s-au facut modificari au ramas aceleasi sume. 

 Domnul contabil explica domnului consilier ca s-au bugetat aceleasi sume aprobate anul 

trecut, dar sumele au o marja si tot ce ramane se va reporta in bugetul de anul viitor. 

 Domnul consilier Fador intreaba ce plati s-au facut la monument, parcare si trotuare. 

 Domnul contabil raspunde ca nu s-au facut plati la monument si parcare iar la trotuare s-a 

facut prima plata. 

 Domnul consilier Olinici solicita clarificari referitoare la titlul proiectului de reparare a 

trotuarelor iar domnul primar i le ofera, constatandu-se ca a fost vorba de o confuzie. 

 Domnul viceprimar intervine si propune ca la toate receptiile sa participe si consiliul local, 

pentru ca el nu este multumit nici de trotuare, nici de dispensar si nici de monument. La monument 

nu s-a respectat nimic iar valoarea de plata nu este una reala. Trebuie sa fie atent consiliul local 

cand se fac receptiile. Monumentul cum era inainte era frumos. Acum s-au taiat copacii si s-a facut 

.... nu stiu ce. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra arata ca si suma pentru parcare este mare, iar daca 

cineva spune ca e mare ceilalti consilieri nu sunt de acord. 

 Domnul viceprimar raspunde ca la inceput sunt prezentate niste devize fara a se vizualiza 

lucrarea. 

 Domnul consilier Fador Vasile arata ca pavajul de la Fratautii Vechi este mult mai bun. 

 Domnul viceprimar ii da dreptate si arata ca banii inca nu s-au dat. Sa fie prezenti consilierii 

la receptie si sa se analizeze.fiecare lucrare, daca s-a respectat proiectul. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe solicit sa fie informat ce investitii s-au facut cu 

milionul de euro ramasi din mandatul sau. 

 Domnul consilier Luchian Vasile raspunde ca toate investitiile care s-au facut in mandatul 

domnului Olari George s-au facut cu acesti bani. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan  arata si el ca trebuie facuta comisie si verificat la sange. 

 Domnul viceprimar raspunde ca la monument nu se justifica banii cu ce lucrare s-a facut. 

 Discutiile continua pe marginea detaliilor proiectului de modernizare a monumentului. 

 Domnul consilier Galan Constantin solicita cuvantul si arata ca bugetul este totusi destul de 

bun. Sunt primarii care n-au bani de functionare. Iar pentru proiectele in discutii arata ca avem 

constructori si chiar ingineri din randul consilierilor, nu trebuie cautati alti specialisti in constructii 

si se pot face comisii la care sa participe..  Nu trebuie uitat ca preturile la materiale si manopera au 

crescut mult. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan arata ca ”la toate proiectele e trecut bugetul local. Ce facem 

mai vindem o bucatica de teren pentru a le finanta?” 

 Domnul consilier Luchian Vasile ii aminteste domnului consilier Lupoaie ca a uitat de 

problema terenului unde este amplasat giratoriul. Ce se face acolo? 

 Domnul primar raspunde ca se asteapta propuneri de la consilieri  

 Domnul consilier Hutan Gheorghe spune ca este multumit ca a fost amplasata statia de 

autobuz si nu a fost lasata de izbeliste. 

 Domnul consilier Luchian Vasile arata ca atunci cand se va veni cu inventarul domeniului 

public sa nu fie trecuta parcela de la giratoriu cu 17 ari, caci nu mai sunt 17 ari acolo. 

 Domnul viceprimar intreaba ce suprafata sa se treaca si in baza carui act. In inventar sunt 17 

ari cumparati , cu scopul de a se face sala de sport. 

 Se continua discutiile pe marginea oportunitatii achizitiei acelui teren. 

 Domnul consilier Galan Constantin arata ca daca acel giratoriu salveaza o viata de om a 

facut toti banii.  
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 Domnul consilier Luchian Vasile raspunde ca acel giratoriu a fost facut de Consiliul 

Judetean. 

 Discutiile continua exprimandu-se opinii referitoare la sensul giratoriu de la intrarea in 

comuna. 

 Domnul primar arata ca se faciliteaza ciculatia rutiera. 

 Domnul consilier Fador Vasile raspunde ca nu este contestata utilitatea sensului giratoriu si 

decat sa fi cumparat alticneva terenul iar intrarea in comuna sa fie mai urata, e mai bine asa. 

 Domnul viceprimar arata ca totusi ar trebui sa se scoata din inventar acel teren, in mod legal. 

 Domnul primar arata ca se vor face demersuri legale si pentru terenul din fata bisericii. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan solicita sa se explice cati bani sunt alocati pentru cultura si 

cati pentru religie. 

 Domnul contabil prezinta cererile preotilor parohi aratand ca s-au prins doar 50.000 lei 

pentru culte, nefiind mai mult de unde lua, iar pentru cultura s-au prins 8.000 lei. 

 Discutia continua despre ansamblul folcloric Arcanul si alte formatii care functioneaza in 

comuna. 

 Domnul viceprimar arata ca pentru a primi bani o formatie trebuie sa aiba personalitate 

juridica. 

 Domnul contabil prezinta detalii despre inscrierea ansamblului Arcanul pentru a putea emite 

facturi si pentru a se putea ocupa administrativ de acest ansamblu. 

 Domnul viceprimar arata ca trebuie prins si Arcanul si fanfara in aceeasi asociatie. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra arata ca la materialele primite pentru sedinta scria 

buget provizoriu si intreaba daca acum se voteaza bugetul final. 

 Domnul contabil arata ca primul buget se numeste initial si apar si estimari pentru 3 ani, iar 

mai incolo vor apare bugete rectificative. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe arata ca sunt putini bani prinsi la culte si trebuie plusat 

acolo din fondul la dispozitia consiliului local. 

 Domnul contabil arata ca acest fond a fost bugetat pe trimestrele II si IV, pentru a se putea 

acoperii diferse nevoi. 

 Domnul consilier Burciu Valentin solicita cuvantul si intreaba daca nu s-ar putea ingradi si 

terenul de sport, pentru ca acum este mizerie si sunt animale ale locuitorilor din zona. 

 Domnul primar raspunde ca se va face un deviz in acest sens. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan intreaba despre suma pentru iluminat public. 

 Domnul primar raspunde ca este cofinantare la un proiect de modernizare. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe arata ca daca se schimba lampile la iluminatul public 

nu mai trebuie platita mentenanta o perioada. In al doilea rand arata ca gardul la scoala Capreni se 

poate face in regie proprie, oameni exista pentru asta. 

 Domnul viceprimar raspunde ca este o idee foarte buna. 

 Domnul consilier Olinici Virgil intreaba ce se intampla cu canalizarea. S-au finalizat 

expertizele si nu se misca nimic. 

 Domnul primar raspunde ca se face un deviz pentru lucrarile rest de executat, de catre un 

proiectant, nuimindu-l. Cand va fi gata proiectul se va prezenta consiliului. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe intreaba daca nu trebuie recuperat prejudiciul de la 

constructor. 

 Discutiile continua pe marginea finalizarii canalizarii. 

 Domnul consilier Luchian Vasile il intreaba pe domnul Lavric, consilierul personal al 

primarului , care este in miezul tuturor problemelor discutate, daca are ceva de adaugat. 

 Domnul consilier Lavric raspunde ca tot ce trebuia spus a fost spus. 

 Domnul consilier Luchian insista, aratand ca el vede lucrurile „de la firul ierbii”. 

 Domnul viceprimar arata ca trebuie finalizata investitia si apoi se va discuta despre altceva. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan solicita sa mai puna o intrebare. 

 Domnul consilier Luchian Vasile îi cere sa vina cu solutii nu doar cu intrebari. 
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 Domnul consilier Lupoaie intreba despre sumele pentru salubritate si daca toti banii vin din 

buget local sau mai e si altceva. 

 Domnul contabil precizeaza de unde vin sumele prinse la (incasari proprii, sume defalcate 

din TVA, etc) iar cheltuiala estimativa este cea platita anul trecut. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat 

pentru 15 s-au abţinut – 0, impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 1.  

 

  

 

Se trece  la al treilea  punct al ordinii de zi :   
 

 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea numarului asistentilor personali ai persoanelor 

cu handicap pentru anul 2023 Iniţiator-Primar-Olari George;  

 

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand numarul maxim de 

asistenti propusi. 

  

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat 

pentru 15 s-au abţinut – 0, impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 2. 

  

 

Se trece  la al patrulea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre privind aprobarea planului anual de acţiuni sau de lucrări de 

interes local pe baza căruia beneficiarii de ajutor social vor efectua orele de muncă 

prevăzute de Legea 416/2001; Iniţiator-Primar-Olari George;  

 

 Președintele de ședință invită pe dl.primar să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca este un proiect 

repetitiv care apare la fiecare inceput de an. 

 Domnul consilier Luchian Vasile intreaba cati beneficiari sunt acum. 

 Domnul viceprimar anunta ca sunt 58 de cazuri. 

 Domnul consilier Galan Constantin arata ca aceste persoane au cateva ore de ore de munca 

prevazute. Nu trebuie sa gandeasca cineva ca fac 8 ore pe zi zilnic. 

 Domnul viceprimar Babalean Mihai prezinta consilierilor modul cum a structurat echipele si 

sectoarele pe care se intervine. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe intreaba cine a exploatat masa lemnoasa din zona podului 

de la intrarea in comuna, caci au ramas cracile si este dezordine. 

 Domnul primar raspunde ca primaria a exploatat lemn de acolo si se vor lua masuri de 

curatenie. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra  arata ca atunci cand au venit reprezentanti de la 

Consiliul Judetean si atatia primari din zona, pentru receptia drumului ce traverseaza comna 

trebuia sa se anunte inainte si sa se faca curatenie, caci era mizerie in multe locuri. 

  

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  
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 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat 

pentru 15 s-au abţinut – 0, impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 3. 

 

 

Se trece  la al cincilea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind vânzarea prin licitaţie publică cu ofertă în plic închis a 

unor imobile - terenuri proprietatea privată a comunei Frătăuții Noi, județul Suceava; 

Iniţiator-Primar-Olari George;  

 

 Președintele de ședință invită pe dl.primar să prezinte proiectul de hotărâre, intreband daca 

exista cereri de cumparare din partea cetatenilor pentru parcelele din proiect 

 Primarul comunei confirma faptul ca exista cereri de a se cumpara aceste terenuri apoi  

prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca  pentru cele 17 parcele s-au intocmit 

rapoarte de evaluare cu un evaluator autorizat, apoi raspunde intrebarilor consilierilor cu privire la 

locatia acestor parcele. 

 Se propune ca din partea consiliului local sa participe aceleasi persoane ca la ultima vanzare, 

respectiv domnul viceprimar Babalean Mihai in componența comisiei de licitatie si domna 

consilier Bucevschi Alexandra ca loctiitor. 

 Domnul consilier Luchian intreaba daca parcelele sunt intabulate si urmeaza vanzarea lor. 

 Domnul primar confirma. 

 Domnul consilier Olinici Virgil intreaba de ce mai este licitatie cu plic inchis daca se stiu 

cumparatorii. 

 Doamna secretar raspunde ca articolul 363 din Codul administrativ prevede acest lucru. 

  

 Preşedintele comisiei   de specialitate, prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul cu propunerea de a se mentine aceiasi 

reprezentanti ai consiliului local in comisia de licitatie. 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 13 s-au abţinut – 2 (domnii consilieri 

Bucevschi Alexandra si Streanga Gheorghe), impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea 

nr. 4. 

 

 

Se trece  la al saselea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind demararea procedurii  înscrierii în cartea funciară și 

întocmirea unor rapoarte de evaluare în vederea vânzării unor parcele de teren aflată 

in proprietatea privată a comunei Frătăuții Noi, judetul Suceava; Iniţiator-Primar-

Olari George;  

 

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand zonele unde sunt 

parcelele de intabulat si persoanele interesate. 

  

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat 

pentru 12 s-au abţinut – 3 (domnii consilieri Bucevschi Alexandra, Olinici Virgil si Streanga 

Gheorghe) , impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 5. 
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Se trece  la al saptelea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  pentru validarea Dispoziţiei Primarului nr. 14 /06.01.2023 privind 

acoperirea definitivă a deficitului secțiunii de dezvoltare din excedentul bugetului local 

pe anul 2022; Iniţiator-Primar-Olari George;  

 

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului apoi solicita domnului 

contabil sa aduca lamuriri. 

 Domnul contabil arata ca este un pas care precede incheierea exercitiului financiar din anul 

2022, cu ajutorul caruia se reporteaza banii ramasi din bugetul anului trecut in bugetul anului 

curent.  

  

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat 

pentru 14 s-au abţinut – 1 (domnul consilier Streanga Gheorghe), impotriva  -0, proiectul devenind 

astfel Hotărârea nr. 6. 

 

 

Se trece  la al optulea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea acordării drepturilor băneşti aferente 

personalului didactic din cadrul Școlii Nr.1 „Iraclie Porumbescu” Frătăuții Noi, care 

solicită cheltuieli de deplasare pentru luna Decembrie 2022; Iniţiator-Primar-Olari 

George;  

 

 Președintele de ședință invită pe dl. primar  să prezinte proiectul de hotărâre. 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca  este acelasi proiect 

repetitiv de decontare a naveteii profesorilor. 

 Domnul consilier Olinici Virgil constata ca profesorii sunt indreptatiti sa primeasca acesti 

bani dar nu participa cand sunt organizate evenimente organizate in Fratautii Noi. 

 Domnul consilier Galan Constantin arata ca poate nu au fost invitati. 

 Domnul primar raspunde ca in aceeasi situatie sunt si jumatate din consilieri. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe arata ca legea nu obliga sa fie prezenti consilierii la aceste 

evenimente. 

  

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei.  

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul. Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat 

pentru 15 s-au abţinut – 0, impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 7.  

 

 

Se trece  la al nouălea punct al ordinii de zi :  

 

Probleme curente.   

 

 Doamna secretar solicita cuvantul si prezinta consilierilor locali prevederile art. 241, alin. (1) 

lit. „d” precum si adresa nr. 965/10/7 a Instituției Prefectului, județul Suceava, prin care acestia 

sunt instiintati despre obligativitatea si termenele de depunere ale rapoartelor anuale de activitate 

prevazute de lege, precizand  domnilor consilieri ca au fiecare in fata o copie a acestei adrese, 

pentru mai multe amanunte. 
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 Presedintele de sedinta da cuvantul domnului J.G. care arata ca sunt puncte din anexa la 

HCL privind aprobarea planului anual de acţiuni sau de lucrări de interes local pe baza căruia 

beneficiarii de ajutor social vor efectua orele de muncă, care ar trebui scoase pentru ca intra in 

atributiile cetatenilor sa faca curatenie in comuna. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe raspunde ca sunt oameni batrani, care nu mai pot face 

curatenie. 

 Domnul J.G. mai arata ca toaletarea copaciilor care se intind spre drumuri cade in sarcina 

proprietarilor si solicita sa se abroge articolul, din regulamentul consiliului local, care spune ca 

cetatenii trebuie sa faca o cerere cu 48 ore inainte de data sedintei, pentru a putea participa la 

sedinta. 

 Presedintele de sedinta raspunde ca se abordeaza subiectele care se discuta in sedinta la 

probleme curente. 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel anunta ca doresc sa participe si fermierii din 

comuna pentru a ridica probleme ale lor. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra comnica faptul ca a fost informata de catre doamna 

doctor ca luminile din parcarea dispensarului sunt alimentate de la dispensar si nu din reteaua 

publica. 

 Domnul primar raspunde ca el credea ca contorul de la dispensar era al primariei dar a aflat 

de putin timp si va rezolva problema, dar nu a avut timp sa ia legatura cu cineva. 

 

 Domnul primar solicita cuvantul si anunta ca sunt in lucru proiecte cu mobilier stradal 

inteligent, un proiect cu panouri solare, la camin s-a reziliat contractul iar dupa ce vor termina 

fermierii va veni domnul care se ocupa cu PUG-ul pentru o scurta prezentare. 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel arata ca la dispensarul medical toaleta 

pacientilor este in continuare incuiata, in ciuda discutiilor cu domnii doctori si invita pe domnii 

consilieri sa mearga impreuna sa vada si sa rezolve problema. Ce mai vor acum domnii doctori? 

Au primit prea multa libertate. 

 Domnul consilier Luchian Vasile raspunde ca mai doresc mecanic la centrala si, sa taie 

lemne 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel mai arata ca domnii doctori nu stau la program 

si a fost amenintat ca i se face sesizare la politie cand a fost acolo. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe spune ca a auzit cum a plecat domna doctor de la 

Vulturesti. 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel propune rezilierea contractului domnului doctor 

Ionesi, pentru ca e gros de obraz. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan reaminteste domnului primar problema racordurilor 

drumurilor laterale cu drumul judetean, nou modernizat. Mai solicita să se monteze intr-o zona in 

curba o oglinda. Apoi arata ca sunt multe cabluri cazute de la stalpi si ar trebui sa fie stranse, caci 

pot constitui un pericol. 

 Domnul viceprimar raspunde ca s-a incercat sa se stranga dar nu se stie ale cui sunt. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe solicita sa primeasca informatii in sedinta viitoare 

despre ce lucrari s-au facut din milionul de dolari care a ramas in excedent din mandatul său. 

 Domnul consilier Luchian Vasile solicita sa fie prezentat in urmatoarea sedinta raportul curtii 

de conturi de la ultimul control. 

 Domnul consilier Fador Vasile arata ca se doreste acest raport pentru a nu avea surprize cu 

imputari, ca la controlul de acum 3 ani. 

 Domnul consilier Burciu Valentin arata ca sunt haite de caini in Costisa. 

 Domnul primar raspunde ca a avut probleme acolo. 

 Domnul viceprimar raspunde ca sunt probleme peste tot cu cainii. 
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 Nemaifiind alte inscrieri la cuvant presedintele de sedinta mulţumeşte pentru participare şi 

declară închise lucrările şedinţei. 

 Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 

 

 

                        Preşedinte de şedinţă,    

                                                                                                                                                            

                            LUCHIAN Vasile 

                                                            Contrasemnează, 

                                                           Secretar general al comunei, 

 

 

                                                             MOISUC Oltea-Rodica 


